
Svar fra Ås høyre 
 
Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Høyre vil unngå å bygge på dyrket mark, ved å legge utbygging av boliger og næring til 
områder som ikke kan dyrkes opp eller der skogdrift ikke kan drives rasjonelt. Viktige tur- og 
rekreasjonsområder må spares. 
 

2. Som politikere får vi saker ferdig utredet av administrasjonen v/kommunedirektøren. Vi har 
en svært kompetent kommunedirektør og administrasjon som sørger for nødvendig underlag, 
oversikt og kunnskap. Vi mener dette er ivaretatt gjennom det planarbeidet som er 
gjennomført og politisk vedtatt de siste 2-3 årene.. 
 

3. Vi vil sørge for at eksisterende planer for arealforvaltning er og blir oppdatert jevnlig. Ås 
kommune har et svært kompetent landbrukskontor som uttalelsesmyndighet, i tillegg har Ås 
kommune inngått samarbeid med NMBU for å sikre ytterligere kompetanse.   
 

4. Der det er naturlig vil vi søke og støtte samarbeid med tilgrensende kommuner for 
utarbeidelse av felles planer der det er naturlig.   
 

5. Arealer som ikke kan benyttes i landbruk eller skogdrift, og som ikke er verdifulle tur- og 
rekreasjonsområder bør kunne benyttes til energiformål. 
 

6. Ja 
 

7. Klimagassutslippene i Ås domineres av transportsektoren (81%). Gjennomgangstrafikken, 
hvor E6 og E18 dominerer, utgjør hele 2/3 av dette. På denne bakgrunn har Ås kommune 
vedtatt et urealistisk høyt mål for klimamål 2030, da vi har liten innflytelse på denne trafikken. 
Ås Høyre vil imidlertid bidra med en rekke lokale tiltak, bl.a. legge til rette for sykkelbruk, 
arbeide for bedre kollektivløsninger, stille strenge krav til klima, miljø og bærekraft ved 
kommunens anskaffelser og utbyggingsprosjekter, oppvarming ved hjelp av klimanøytrale 
kilder, fortrinnsvis anskaffe nullutslippsbiler og vurdere ENØK-tiltak i kommunale bygg. 
 

8. Overholde og oppdatere planer for verneområder der kommunen har forvaltningsansvar, og 
sørge for jevnlig oppdatering av verneområder i kommunen der statsforvalteren har 
forvaltningsansvaret.  
 

9. Ås Høyre forholder seg til rammer og føringer gitt i eksisterende planer.  
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

10. På lokalt plan vil vi forsøke å ikke bygge på dyrka mark, men vi ser at overordnede 
myndigheter ikke gir oss friheten til å bygge andre steder der det er mer hensiktsmessig, 
utelukkende på grunn av avstand til togstasjon. 
 

11. Nei, vi har begrensede utbyggingsmuligheter som følge av føringer fra overordnede 
myndigheter.  
 
Oslofjorden  
 

12. Høyre nasjonalt og lokalt er en av pådriverne for å redde Oslofjorden, men det hjelper ikke å 
legge dette ansvaret på kommunene, når avrenning som påvirker fjorden kommer så langt 
unna fra som Røros. Staten må også inn og sørge for at kommunene samarbeider om dette, 
og det ligger et spesielt stort ansvar på de store landbrukskommunene i innlandet som ikke 



grenser til Oslofjorden. Lokalt vil vi gjøre det som skal til med egne utslipp, og vi vil 
samarbeide med kommunene rundt oss, og rundt Oslofjorden om tiltak. 
 

13. Ja, men det bør helt eller delvis finansieres av staten.  
 

14. Ja 
 

15. Ja 
 

16. Ja 
 
Skog 
 

17. Vi vil støtte kartleggingsarbeid av verdifulle skogarealer i kommunen.  
 

18. Nei. Dersom skogen ikke er vernet eller blir underlagt frivillig vern, mener vi det er opp til 
skogeier å drifte arealene innenfor gitte rammer og føringer. 
 

19. Dette må være et samarbeid mellom grunneiere og staten. Det er viktig at grunneiere blir 
gjort oppmerksom for muligheten til frivillig vern, der man uansett ikke kan ta ut tømmer til 
skogdrift.  
 

20. Nei  
 

21. Dette reguleres gjennom lovverk og overordnede retningslinjer og er ikke en kommunal 
oppgave. Vi mener det er grunneieres rett til å drive skogen som næring, med mindre det er 
registrert som vernet skog. En innstramming her medfører nedleggelse av denne formen for 
næring og sterkt reduserte inntektsmuligheter for norske bønder med tilhørende nedlegging 
og nedbygging av distriktene i Norge. Dette er imidlertid en statlig oppgave som utføres av 
statsforvalteren, ikke kommunen.    
 

22. Nei, vi mener ordningen der vernet skog omsøkes hogget hos statsforvalteren er dekkende.  
 

23. Nei, vi mener dette er ivaretatt i dagens plan- og rammeverk.  
 
Stedsidentitet 
 

24. Vi har begrensede ressurser og utbyggingsområder. Vi vil etterstrebe at alle områder som 
bygges ut er spilt inn gjennom en kommuneplanprosess, og har gjennomgått de nødvendige 
konsekvensutredninger før det behandles.  
 

25. Vi synes det er uheldig med egne prosedyrer på siden av føringer gitt i plan- og rammeverk. 
Dette skaper uforutsigbarhet for initiativtakere. Vi vil derfor sørge for at eksisterende føringer 
blir fulgt opp på en skikkelig måte.  
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